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      PROTOKÓŁ Nr 21/2020 

 

z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia 

i Pomocy Społecznej oraz Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

które odbyło się w dniu 21 stycznia 2020 r. o godz. 13:00 

 

Udział w posiedzeniu wzięli: 

1 Jerzy Machowiak 

2 Dominika Dudzisz 

3 Anna Urbańska   

4 Mikołaj Kostaniak 

5 Lucyna Marciniak 

6 Anna Wasilewska 

7 Marcin Tajchert 

8 Edyta Borowczak 

9 Dawid Nowaczyk 

10 Krzysztof Kołacki 

11 Maria Jolanta Kin 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Sekretarz Gminy – Patryk Tomczak  

2. Skarbnik Gminy – Łukasz Ślaga  

Nieobecni Radni: Jerzy Kołodziej, Longina Raburska, Dariusz Matuszewski, Tomasz Gorwa. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Machowiak odczytał porządek obrad: 

1.   Otwarcie.  

2.   Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.  

3.   Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2019. 

4.   Sprawozdania z działalności Komisji Stałych Rady Gminy Święciechowa za rok 2019. 

5.   Zaopiniowanie materiałów - projektów uchwał na XVII Sesję Rady Gminy:  

1)   w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Święciechowa na lata 

2020 – 2030, 

2)   w sprawie zmian budżetu Gminy na rok 2020, 

3)   w sprawie utworzenia na terenie gminy Święciechowa ośrodka wsparcia pod nazwą 

„Klub Senior+”, 

4)   w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Święciechowie, 
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5)   w sprawie nabycia działki położonej w obrębie Henrykowo z przeznaczeniem pod 

drogę, 

6)   w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Święciechowa oraz planów pracy 

Komisji na rok 2020, 

7)  w sprawie wyborów sołtysa wsi Krzycko Małe, 

8)   w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

4.   Wolne głosy i wnioski. 

5.   Odpowiedzi na wolne głosy i wnioski. 

6.   Zakończenie.                             

 

Radni przegłosowali porządek obrad jednomyślnie. 

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, iż wszyscy radni mieli możliwość 

zapoznania się z treścią protokołu. Zapytał obecnych, czy mają jakieś uwagi do treści.  

Radna Anna Urbańska wniosła o zmianę zapisu w protokole z poprzedniego posiedzenia 

komisji, poprzez uszczegółowienie wypowiedzi dot. budowy chodnika w Długiem Starem. 

Ponieważ nikt nie wniósł więcej uwag do protokołu, radny Machowiak wniósł o przyjęcie 

protokołu bez czytania. 

Radni jednomyślnie przyjęli protokół. 

 

Z uwagi na obecność na posiedzeniu Komisji Dyrektora Samorządowego Ośrodka Kultury w 

Święciechowie Marka Tulewicza, przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby przed 

przystąpieniem do realizacji planowanego porządku obrad, radni przeprowadzili dyskusję z 

dyrektorem. 

W związku z powyższym radny Mikołaj Kostaniak poprosił Pana Dyrektora Marka Tulewicza 

o wyjaśnienie czy będą pieniądze na organizację dożynek w poszczególnych 

miejscowościach na terenie Gminy. 

 

Dyrektor Tulewicz wyjaśnił, iż w końcu lat 90-tych organizowano dożynki gminne, w 

organizację, których włączały się wszystkie sołectwa. Później poszczególne sołectwa chciały 

organizować własne dożynki. Z uwagi na brak możliwości samodzielnego finansowania 

przez poszczególne miejscowości, Samorządowy Ośrodek Kultury dofinansowywał 

organizację tych imprez.  

Dyrektor poinformował, iż Przewodniczący Rady Gminy Święciechowa wniósł o 

zorganizowanie dużej imprezy masowej w Święciechowie. Do jego wniosku przychylił się 

Wójt Gminy. W związku z powyższym ruszyły przygotowania do organizacji imprezy 

masowej.  
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Na dzień dzisiejszy środki na dożynki jeszcze będą. Natomiast, jeśli zostanie zdecydowane, 

że w kolejnym roku będziemy powtarzać imprezę masową, to będzie potrzeba, aby sołtysi 

zaplanowali organizację dożynek w ramach funduszu sołeckiego.  

Wójt wyjaśnił, że nie ma żadnej presji ze strony zarządcy Gminy, że taka impreza masowa 

musi się odbyć.  

Edyta Borowczak zwróciła uwagę, iż na balik karnawałowy w Święciechowie są zapraszane 

dzieci z całej gminy nie tylko z Święciechowy. Tak samo odniosła się do kwestii koncertu 

zespołu Zakopawer. 

Mikołaj Kostaniak wysunął wniosek, aby sołtysom bardziej wytłumaczyć, w jaki sposób są 

rozdysponowane środki finansowe, bo w chwili obecnej większość sołtysów uważa, że środki 

finansowe są przekazywane tylko na Święciechowę. 

Konkludując zaproponowano bardziej ścisłą współpracę Samorządowego Ośrodka Kultury i 

Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Pomocy Społecznej. 

Radna Anna Urbańska powiedziała, że szkoda, że taka rozmowa nie odbyła się wcześniej.  

 

Ad. 3 Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za rok 2019. 

 

Radna Maria Jolanta Kin poinformowała, iż wszyscy członkowie rady mieli możliwość 

zapoznania się ze sprawozdaniem. Zapytała obecnych czy mają jakieś pytania lub sugestie 

do sprawozdania. Nikt nie wniósł żadnych uwag do sprawozdania. 

 

Ad.4 Sprawozdania z działalności Komisji Stałych Rady Gminy Święciechowa za rok 

2019. 

 

Przewodniczący poszczególnych komisji lub osoby przez nich wyznaczone poinformowali, iż 

wszyscy członkowie rady mieli możliwość zapoznania się ze sprawozdaniami. Zapytali 

obecnych czy mają jakieś pytania lub sugestie do sprawozdań. Nikt nie wniósł żadnych uwag 

do sprawozdań. 

 

Ad. 5 Zaopiniowanie materiałów – projektów uchwał na XVII Sesję Rady Gminy: 

 

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Święciechowa na lata 

2020 – 2030, 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy Łukasz Ślaga.  
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Poinformował, iż w niniejszej uchwale dokonuje się następujących zmian Uchwały Nr 

XV/123/2019 Rady Gminy Święciechowa z dnia 19 grudnia 2019 r. w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Święciechowa na lata 2020 – 2030: 

1. zmiany w załączniku Nr 1 pn.: "Wieloletnia Prognoza Finansowa": w 2020 roku  

– w związku ze zmianą budżetu zmienia się wielkość dochodów i ich części składowych, 

wydatków i ich elementów; 

2. w załączniku Nr 2 w przedsięwzięciach w związku ze zmianami w budżecie zmianie 

ulegają limity finansowe związane z uchwałą nr XVII/136/2020  z dn. 23.01.2020 r. 

 

Ponadto w objaśnieniach przyjętych wartości w WPF dostosowano opis do zmian 

dokonanych w załącznikach Nr 1 i Nr 2 do niniejszej uchwały.  

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

2)   w sprawie zmian budżetu Gminy na rok 2020, 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Gminy Łukasz Ślaga. 

W swej wypowiedzi, poinformował, iż zmiany budżetu gminy na rok 2020 dotyczą 

zmniejszenia dochodów budżetu o kwotę: 2.567.963,00 zł oraz zwiększenia wydatków 

budżetu o kwotę 200.000,00 zł oraz zmian po stronie wydatków na kwotę: 101.957,84 zł, 

zwiększenia deficytu budżetowego o kwotę: 2.767.963,00 zł, zwiększenia przychodów 

budżetu o kwotę 2.767.963,00 zł.  

 

Równowaga budżetu przed zmianami: 

 Dochody     41.129.652,71 zł  Wydatki 47.729.652,71 zł 

 Przychody   7.290.000,00 zł  Rozchody      690.000,00 zł 

          ---------------------------------------------------------------------------------------------- 

   48.419.652,71 zł    48.419.652,71 zł 

     

Dochody – Wydatki = Deficyt w kwocie 6.600.000,00 zł    

  

Równowaga budżetu po zmianach: 

 Dochody     38.561.689,71 zł  Wydatki 47.929.652,71 zł 

 Przychody 10.057.963,00 zł  Rozchody      690.000,00 zł 

          ---------------------------------------------------------------------------------------------- 

   48.619.652,71 zł    48.619.652,71 zł 
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Dochody – Wydatki = Deficyt w kwocie 9.367.963,00 zł    

 

Deficyt budżetu będzie sfinansowany wolnymi środkami z lat ubiegłych oraz emisją obligacji 

komunalnych i innych przychodów. 

 

Niniejszą uchwałą dokonuje się następujących zmian:  

 

I. Załącznik nr 1 do uchwały – zmiany po stronie dochodów budżetu polegające na 

zmniejszeniu dochodów o kwotę: 2.567.963,00 zł, na które składają się następujące 

zmiany: 

 zmniejsza się dochody w dz. 600 – Transport i łączność, rozdz. 60016 o kwotę: 

2.567.963,00 zł. W dniu 07.10.2019 r. Gmina Święciechowa zawarła  

z Wojewodą Wielkopolskim pisemną umowę nr 10.70/19 o dofinansowanie zadania 

pn. : „Budowa ulicy Produkcyjnej w Święciechowie” realizowanego ze środków 

Funduszu Dróg Samorządowych (FDS), wartość dofinansowania wynosi: 

2.567.963,00 zł. W dniu 02.10.2019 r. Gmina Świeciechowa ogłosiła przetarg 

nieograniczonych na zadanie pn.: „Budowa ulicy Produkcyjnej w Święciechowie”, 

wyznaczając termin składania ofert na dzień 23.10.2019 r. W dniu 02.12.2019 r. 

przesłane zostało do Wykonawców biorących udział w postępowaniu zawiadomienie 

o wyborze najkorzystniejszej oferty. W dniu  

09 grudnia 2019 r.  jeden z Wykonawców biorących udział w postępowaniu wniósł 

odwołanie do KIO w Warszawie. Termin rozprawy przypadał na dzień 17.12.2019 r.  

W związku z rozstrzygnięciem KIO w Warszawie nakazującym odrzucić wybranego 

Wykonawcę robót i dokonać ponownej czynności wyboru najkorzystniejszej oferty 

Gmina Świeciechowa na dzień uchwalenia budżetu Gminy na rok 2020 nie spełniała 

warunku otrzymania środków z dotacji w roku 2019 z uwagi na brak zawartej z 

Wykonawcą robót umowy. W związku z nie zakończonym postępowaniem o 

udzielenie zamówienia publicznego  oraz rzeczywistą realizacją zadania w 2020 roku, 

kwotę dotacji 2.567.963,00 zł ujęto po stronie dochodów i wydatków roku 2020. 

Wojewoda Wielkopolski przelewem z dnia 30 grudnia 2019 r. przekazał na 

wydzielony rachunek bankowy środki na realizację przedmiotowego zadania (w 

załączeniu kopia wyciągu bankowego nr 1/2019 z dn. 30.12.2019 r.). W związku z 

powyższym w dniu dzisiejszym  wprowadzona zostanie w budżecie roku 2020 zmiana 

polegająca na zmniejszeniu dochodów w dz. 600 rozdz. 60016 par. 6350 o kwotę: 

2.567.963,00 zł z tytułu dotacji z FDS i zwiększone zostają przychody z 

niewykorzystanych środków na rachunku bieżącym, wynikającym z rozliczenia 

dochodów i wydatków nimi sfinansowanych związanych ze szczególnymi zasadami 
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wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach w kwocie: 2.567.963,00 zł 

tj. kwocie otrzymanego dofinansowania. 

 

II. Załącznik Nr 2 do uchwały – zmiany po stronie wydatków budżetu polegające na 

zwiększeniu wydatków o kwotę: 200.000,00 zł oraz przeniesieniu po stronie wydatków na 

kwotę: 101.957,84 zł, na które składają się następujące zmiany: 

 zwiększa się wydatki w dz. 600 – Transport i łączność, rozdz. 60016 § 6050 o 

kwotę: 200.000,00 zł tj. zwiększa się środki na zadaniu majątkowym ujętym w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Święciechowa na lata 2020 – 2030 pn. 

„Realizacja Planu Gospodarki Niskoemisyjnej – Budowa dróg gminnych i 

chodników – poprawa bezpieczeństwa komunikacyjnego” na podzadaniu: 

„Budowa ulicy Nowej w Długiem Starem (Fundusz sołecki)” - środki pochodzą z 

tzw. wolnych środków wynikających ze wstępnego rozliczenia budżetu za rok 

2019; 

 przenosi się środki pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej w dz. 750 – 

Administracja publiczna, rozdz. 75085 na kwotę: 50,00 zł zmiana porządkująca 

plan finansowy Centrum Usług Wspólnych, 

 zwiększa się środki w dz. 750 – Administracja publiczna, rozdz. 75095 o kwotę: 

3.000,00 zł zmiana porządkująca plan finansowy Urzędu Gminy, 

 przenosi się środki pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej w dz. 801 – 

Oświata i wychowanie na kwotę: 10.960,00 zł w tym zwiększa się środki w rozdz. 

80101 na kwotę: 960,00 zł, zmniejsza się środki w rozdz. 80148 o kwotę: 3.960,00 

zł i przenosi na kwotę: 10.000,00 zł w związku zmiana porządkująca plan 

finansowy Urzędu Gminy, Szkoły Podstawowej w Święciechowie oraz Przedszkola 

w Święciechowie; 

 przenosi się środki pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej w dz. 855 – 

Rodzina, rozdz. 85506 na kwotę: 87.947,84 zł zmiana porządkująca plan 

finansowy w części dotyczącej funkcjonowania Klubu Dziecięcego, środki w 

kwocie: 435.089,28 zł realizuje Klub Dziecięcy, w kwocie: 37.558,56 zł realizuje 

Centrum Usług Wspólnych, a kwotę: 31.584,96 zł realizuje Urząd Gminy. 

 

III. Załączniki nr 3 i 3/1 - zmiany w załącznikach pn.: „Wydatki majątkowe w roku 2020” 

związane są ze zmianami opisanymi w pkt. II. 

 

IV. Załącznik nr 4 – zmiany w załączniku pn.: „Przychody i rozchody budżetu w 2020r.” - 

zwiększenie planu przychodów budżetu o kwotę: 2.767.963,00 zł wynika z włączenia 
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wolnych środków na kwotę: 200.000,00  zł oraz przychodów z niewykorzystanych 

środków na rachunku bieżącym, wynikającym z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 

sfinansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu 

określonymi w odrębnych ustawach w kwocie: 2.567.963,00 zł. Szczegółowo opisano w 

pkt I i II. W związku z zakończeniem roku budżetowego 2019, Gmina sporządziła 

sprawozdania finansowe za grudzień 2019 r., z których wynika, że: 

- zrealizowane dochody wyniosły:    44.816.382,50 zł, 

- zrealizowane przychody wyniosły:    2.530.297,80 zł, 

razem:   47.346.680,30 zł 

- zrealizowane wydatki wyniosły:      40.883.611,90 zł, 

- zrealizowane rozchody wyniosły:      2.168.762,00 zł, 

razem:   43.052.373,90 zł 

 

w związku z powyższym w rozliczeniu roku 2019 znajdują się dodatkowe środki, z których 

kwotę: 2.767.963,00 zł angażuje się niniejszą uchwałą.  

 

V. Załączniki nr 5 i 5/1 - zmiany w załącznikach pn.: „Zestawienie wydatków z Funduszu 

sołeckiego w 2020 roku” dostosowuje się treść załączników do budżetu. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

3)   w sprawie utworzenia na terenie gminy Święciechowa ośrodka wsparcia pod 

nazwą „Klub Senior+”, 

   

Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy – Patryk Tomczak.  

W swej wypowiedzi wyjaśnił, iż celem niniejszej uchwały jest w szczególności zapewnienie 

wsparcia seniorom, osobom nieaktywnym zawodowo w wieku 60 plus, będących 

mieszkańcami gminy Święciechowa poprzez umożliwienie korzystania z oferty na rzecz 

społecznej aktywizacji, w tym oferty prozdrowotnej, obejmującej także usługi w zakresie 

aktywności ruchowej, edukacyjnej, kulturalnej, rekreacyjnej i opiekuńczej,  

w zależności od potrzeb stwierdzonych w środowisku lokalnym. Utworzenie „Klubu Senior+" 

jest jak najbardziej uzasadnione względami społecznymi. „Klub Senior+" jako ośrodek 

wsparcia będzie działał w strukturach Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Święciechowie. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
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4)  w sprawie zmiany Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Święciechowie, 

 

Projekt uchwały omówiła Joanna Primel – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Kierownik poinformowała, że zgodnie z przepisami ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy 

społecznej do podstawowych zadań pomocy społecznej należy rozwijanie nowych form 

pomocy społecznej i samopomocy w ramach zidentyfikowanych potrzeb, w tym m.in. 

prowadzenie przez gminę i zapewnienie miejsc w ośrodkach wsparcia o zasięgu gminnym 

oraz kierowanie do nich osób, które ze względu na wiek, chorobę lub niepełnosprawność 

wymagają częściowej opieki i pomocy w zaspokajaniu niezbędnych potrzeb życiowych. 

Ośrodki wsparcia są jednostkami organizacyjnymi pomocy społecznej dziennego pobytu, 

które mogą przy tym być łączone z gminnym ośrodkiem pomocy społecznej i wówczas 

działają one w strukturach gminnego ośrodka pomocy społecznej. 

  

Powołanie „Klubu Seniora” ma na celu w szczególności zapewnienie wsparcia osobom w 

wieku powyżej 60 roku życia zamieszkałym na terenie Gminy Święciechowa, nieaktywnym 

zawodowo, niepełnosprawnym, zagrożonym ubóstwem i wykluczeniem społecznym poprzez 

umożliwienie im korzystania z oferty na rzecz społecznej aktywizacji, w tym oferty 

prozdrowotnej, obejmującej także usługi w zakresie aktywności ruchowej, edukacyjnej, 

kulturalnej, rekreacyjnej i opiekuńczej, w zależności od potrzeb stwierdzonych w środowisku 

lokalnym.  

 

„Klub Seniora” będzie działał w strukturach Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Święciechowie, a jego utworzenie będzie współfinansowane ze środków pozyskanych przez 

Gminę Święciechowa w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na 

lata 2014-2020. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

5)   w sprawie nabycia działki położonej w obrębie Henrykowo z przeznaczeniem 

pod drogę, 

 

Projekt uchwały omówiła Aldona Frąckowiak – pracownik Urzędu Gminy. 

W swej wypowiedzi wyjaśniła, iż właściciele działki położonej w obrębie Henrykowo 

oznaczonej ewidencyjnie nr  506/1 o pow. 76 m2, zwrócili się do tut. Urzędu  z wnioskiem o 

przekazanie  na rzecz Gminy ww. działki  z przeznaczeniem pod drogę wewnętrzną. Gmina 

nabędzie ww. działkę za 50,00zł brutto . 
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Przekazanie działki na rzecz Gminy daje wnioskodawcom możliwość rozpoczęcia prac 

związanych z budową infrastruktury technicznej.  Przy obecnym stanie prawnym gruntów- 

własność prywatna występują trudności przy założeniu sieci infrastruktury. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

 

6)   w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Święciechowa oraz planów pracy 

Komisji na rok 2020, 

 

Projekt uchwały omówił Jerzy Machowiak – Przewodniczący Rady Gminy. 

W swej wypowiedzi poinformował zebranych, iż przedłożona uchwała zawiera propozycje 

planu pracy Rady Gminy Święciechowa oraz Komisji Stałych Rady Gminy zgodnie z  § 66 

ust.1 Statutu Gminy Święciechowa przyjętego Uchwałą Nr VI/40/2003 Rady Gminy 

Święciechowa z dnia 15 kwietnia 2003 r. ( Dz. Urz. Woj. Wielk. z 2003 r. Nr 80 poz. 1530 z 

późn. zmianami)., które działają zgodnie z rocznym planem działania. Plany pracy zostały 

zgłoszone przez Przewodniczącego Rady i Przewodniczących poszczególnych Komisji. 

Wobec powyższego podjęcie uchwały jest uzasadnione. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do projektu uchwały. 

 

7)  w sprawie wyborów sołtysa wsi Krzycko Małe, 

 

Projekt uchwały omówił Patryk Tomczak  – sekretarz Gminy. 

 

Wyjaśnił obecnym, iż w dniu 30 grudnia 2019 r. obecna sołtys wsi Krzycko Małe złożyła 

pisemną rezygnację z pełnionej od 27 lutego 2019 r. funkcji sołtysa wsi. Powodem rezygnacji 

był brak porozumienia z członkami Rady Sołeckiej wsi Krzycko Małe. 

Tryb wyborów sołtysa i rady sołeckiej określony został w art. 36 ust.2 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym ( Dz.U. z 2019 r. poz. 506 ze zmianami). 

Zgodnie z nim sołtys oraz członkowie rady sołeckiej wybierani są w głosowaniu tajnym, 

bezpośrednim, spośród nieograniczonej liczby kandydatów, przez stałych mieszkańców 

sołectwa uprawnionych do głosowania. 

Szczegółowe zasady przeprowadzania wyborów sołtysa i rady sołeckiej zgodnie z art. 35 

ust. 3 pkt 2 ustawy o samorządzie gminnym ( Dz.U. z 2019 r. poz. 506 ze zmianami) 

powinny być unormowane w statucie sołectwa. 

Zgodnie z § 20. Statutu Sołectwa Krzycko Małe zebranie wiejskie, na którym ma być 

dokonany wybór sołtysa zwołuje Rada Gminy. 
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W tym celu Rada Gminy określa miejsce, dzień i godzinę zebrania wiejskiego oraz wyznacza 

przewodniczącego zebrania. 

Uchwałę Rady Gminy o zwołaniu zebrania wiejskiego dla wyboru sołtysa podaje się do 

wiadomości mieszkańców sołectwa, co najmniej 7 dni przed wyznaczoną datą zebrania. 

Zebranie wiejskie dotyczące wyboru sołtysa Krzycka Małego ma odbyć się 24 lutego 2020 r. 

w związku z powyższym konieczne jest podjęcie ww. uchwały.  

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

8)   w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

 

Projekt uchwały omówił Patryk Tomczak – Sekretarz Gminy. 

W dniu 18 grudnia 2019 r. do tut. Urzędu wpłynął wniosek Pana Zbigniewa Dudek, 

przewodniczącego Komitetu ds. czystości powietrza w sprawie podjęcia przez Gminę działań 

mających na celu poprawy jakości powietrza we wsi Święciechowa.  

 We wniosku wskazano na duże przekroczenia norm PM10 do 1300% oraz PM 2,5 do 

800%. Zwrócono uwagę, iż zła jakość powietrza stanowi realne i poważne zagrożenie dla 

życia i zdrowia mieszkańców Święciechowy. 

 Zgodnie z art. 241 ustawy kodeksu postępowania administracyjnego przedmiotem 

wniosku mogą być w szczególności sprawy ulepszenia organizacji, wzmocnienia 

praworządności, usprawnienia pracy i zapobiegania nadużyciom, ochrony własności, 

lepszego zaspokajania potrzeb ludności. Natomiast art. 242 par. 1 K.p.a stanowi, że wnioski 

składa się do organów właściwych ze względu na przedmiot wniosku. 

Z kolei w myśl art. 18 b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym Rada Gminy 

rozpatruje skargi na działania wójta i gminnych jednostek organizacyjnych; wnioski oraz 

petycje składane przez obywateli; w tym celu powołuje komisję skarg, wniosków i petycji. 

Mając na uwadze powyższe regulacje prawne Przewodniczący Rady skierował wniosek do 

zaopiniowania przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji celem zajęcia stanowiska i 

wyrażenia opinii w przedmiocie wniosku. 

W toku prowadzonego postępowania Komisja zapoznała się szczegółowo z treścią wniosku i 

wyraziła pozytywną opinię w kwestii uznania go za zasadnego. 

W swej opinii Komisja wskazała na przeznaczenie w budżecie gminy na 2020 r. w miarę 

pojawiających się oszczędności przetargowych środków finansowych na wymianę pieców, z 

zastrzeżeniem, że dotacje te będą przyznawane w przypadku, gdy poziom możliwego do 

uzyskania dofinansowania z programu „Czyste powietrze” będzie niższy od wysokości 

możliwej do uzyskania dotacji z budżetu gminy. 
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Radna Anna Urbańska wniosła o zamieszczenie informacji na ulotkach nt. właściwego 

palenia w piecach. 

Sekretarz wyjaśnił, iż na zebraniach wiejskich będzie obecny kominiarz, który będzie o tym 

informował. Ponadto zaproponował dokonanie prezentacji za pomocą piecy pokazowych.  

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

 

Ad.4. Wolne głosy i wnioski. 

Radny Mikołaj Kostniak zapytał o kwestię wynajmu sal wiejskich przez organizacje 

pozarządowe, czy Gmina planuje wystartowanie w konkursie Pięknieje Nasza Wielkopolska 

Wieś – jeśli tak, to które miejscowości zostaną ujęte oraz czy coś dzieje się w kwestii 

położenia chodnika przez przejazd kolejowy w Lasocicach. 

Radny Krzysztof Kołacki ponowił wniosek dotyczący wynajmu sal wiejskich przez 

organizacje pozarządowe, zgłosił, że nikt z Gminy nie powiedział sołtysowi o dostawie 

pojemników do BIO, wniósł o zabezpieczenie pojemników przed podrzucaniem śmieci, 

ponowił wniosek o pobieranie kaucji przy rezerwacji sal wiejskich oraz zapytał czy wiemy coś 

na temat wykonawcy Dino i przedłużającej się realizacji inwestycji w Strzyżewicach. Ponadto 

podziękował za wyrównanie drogi. 

Radny Marcin Tajchert zapytał kto jest właścicielem tłucznia składowanego na ul. 

Produkcyjnej w Święciechowie, jeśli Gmina to wniósł aby wykorzystać to na potrzeby innych 

ulic na terenie Gminy, zapytał czy odbyły się już jakieś rozmowy z właścicielami odnośnie 

poszerzenia ulicy w Strzyżewicach przy DK12, zapytał czy są jakieś plany rozbudowy 

infrastruktury plaży w Gołanicach, jeśli są to jakie. 

Anna Urbańska zgłosiła zwiększenie ilości wyrzucanych śmieci przy drodze między Długimi 

Starymi a Święciechową. Wniosła o zamontowanie tam kamery lub tylko samej tabliczki 

informującej o monitorowaniu tego terenu. 

Lucyna Marciniak zapytała o powody planowania posadzenia drzewek miododajnych przy 

drodze na Dębową Łąkę. Zapytała czy zostaną wycięte najpierw zakrzaczenia. 

Zaproponowała posadzenie tych drzewek przy drodze w kierunku Wincentowa. 

Dominika Dudzisz zapytała o odbiór przez Gminę foli od rolników, zapytała o teren pod 

boisko, ponieważ młodzież przesiaduje na placu zabaw, co nie podoba się niektórym 

mieszkańcom Długich Nowych, wniosła o interwencję w sprawie stanu rowu Krzyckiego. 

Ponadto wniosła o remont/budowę drogi wzdłuż drogi przez Długie Nowe. 

Edyta Borowczak – zapytała o zasadność zmiany organizacji ruchu na ul. Emilii Plater. 

Jerzy Machowiak – poinformował, iż przy parkingu przy plaży pozostał teren po ogródkach 

działkowych. Wniósł o wykorzystanie tego terenu na parking.  

Anna Urbańska poinformowała, iż na placach zabaw są dna od koszy na śmieci pourywane. 
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Ad.5. Odpowiedzi na wolne głosy i wnioski. 

Wójt Gminy poinformował, iż w zarządzeniu dot. wynajmu sal wiejskich pojawił się błąd, który 

został już poprawiony. Organizacje pozarządowe w ramach konkursów nie muszą płacić za 

wynajem sal wiejskich. Kwestia mediów pozostała bez zmian. Wyjaśnił, iż Gmina nie planuje 

startować w konkursie Pięknieje Wielkopolska Wieś. W sprawie przejazdu kolejowego w 

Lasocicach poinformował, iż na chwilę obecną nie ma jeszcze podpisanego porozumienia z 

PKP dotyczącego przebudowy tegoż przejazdu kolejowego. W kwestii zabezpieczenia 

pojemników na odpady komunalne poinformował, iż zostanie sprawa zbadana i zostaną 

podjęte czynności zmierzające do uniemożliwiania podrzucania śmieci.  

W sprawie wykonawcy Dino, Wójt nie posiada żadnych informacji. Organem właściwym w tej 

sprawie jest Starostwo Powiatowe. 

Tłuczeń, o którym mówił Radny Tajchert jest przeznaczony na utwardzanie dróg 

alternatywnych dla ul. Produkcyjnej. Na chwilę obecną w sprawie poszerzenia ulicy przy 

DK12 w Strzyżewicach nic się nie zmieniło. Jest to proces planowania przestrzennego, który 

może potrwać nawet dwa lata. 

Gmina nie czyni planów inwestycyjnych na plażę w Gołanicach z uwagi na brak środków 

finansowych. Przeprowadzono rozmowę z właścicielem nieruchomości przy plaży. Gmina 

jest na etapie wycenionego gruntu z przeznaczeniem na parking. 

Wójt poinformował, iż rozważy zamontowanie kamer w lesie ale będzie to mało skuteczne z 

uwagi na długość drogi. Ponadto wyjaśniono, iż zakładanie tabliczek w miejscach, które nie 

są monitorowane jest niezgodne z prawem. W sprawie sadzenia drzewek w Niechłodzie, 

Wójt wyjaśnił, iż jest to robione na wniosek pszczelarzy. Jeśli zostaną posadzone tam gdzie 

planowano, to zakrzaczenia zostaną usunięte.  

Akcja z foliami po kiszonkach trwa cały czas. Na chwilę obecną pojawił się szereg 

wątpliwości w kwestii odpłatności za utylizację tych odpadów. Postanowiono, że Gmina nie 

będzie zbierać tych odpadów, tylko w wyznaczonym dniu rolnicy będą je dostarczali we 

wskazane miejsce. Jeśli chodzi o teren pod boisko, sprawa jest w toku.  

Młodzież zawsze znajduje sobie miejsce, w którym nie powinna siedzieć, taka jej natura. Nie 

ma złotego środka. W sprawie rowu Krzyckiego będą podjęte drastyczne środki. 

Konsekwencje będą ogromne. Remont cząstkowy drogi wzdłuż Długich Nowych 

wykonywany jest na bieżąco, z całą pewnością w tym roku nie zostanie wybudowana na 

nowo ta droga. 

Odpowiadając na pytanie Radnej Borowczak Wójt wyjaśnił, iż zmiana organizacji ruchu 

spowodowana jest tym, że pojazdy poruszające się tą drogą rozwijają bardzo dużą, 

niebezpieczną prędkością, tym samy stwarzając zagrożenie dla osób poruszających się tą 

drogą. Zamysłem zmiany organizacji ruchu było spowolnienie tych pojazdów. 
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Ad.6. Zakończenie.  

Posiedzenie zakończono o godz. 15.30 

 

 

 

Protokołowała       Przewodniczący Rady Gminy 

Magdalena Jaraczewska-Wieczorek     Jerzy Machowiak 

 


